
Protokół z zebrania wiejskiego sołectwa Bratian 

Zebranie wiejskie odbyło się 7 marca 2023 r. o godzinie 18:45 w auli Szkoły Podstawowej 

im. Rodu Działyńskich w lokalu świetlicy wiejskiej w Bratianie.  

Na ogólną liczbę 1169 stałych mieszkańców sołectwa w zebraniu wzięło udział 43 osoby, a 

więc mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbyło się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie – Tomasz Waruszewski 

2) Sołtys wsi Bratian – Agnieszka Ziółkowska,  

3) Pracownik Urzędu Gminy – Alina Ławicka, 

4) Radny Gminy - Zbigniew Podwojewski, 

5) Radny Gminy - Karol Jakubowski, 

6) Radny Gminy – Krzysztof Dembiński. 

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2022 rok.  

3. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

4. Wnioski i zapytania.  

5. Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania: 

Ad 1  

Zebranie otworzył i prowadził Radny Gminy – Krzysztof Dembiński. Przywitał zebranych i 

stwierdził ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przewodniczący zebrania przedstawił 

projekt porządku zebrania. Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad w związku 

z czym porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad 2  

Sołtys wsi Pani Agnieszka Ziółkowska przedstawiła sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady 

Sołeckiej wsi Bratian za 2022 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2.  

 

Ad 3  

Głos zabrał Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie Tomasz Waruszewski. Podziękował 

Sołtysowi za sprawozdanie oraz za podejmowane działania.  Przywitał mieszkańców sołectwa 

Bratian i podziękował za obecność.  

Na wstępie Wójt przybliżył istniejące obecnie zagrożenia tzn. wojna, covid, wirus grypy 

ptaków. Poinformował o liczbie zakażonych wirusem covid na terenie Polski (ok. 120 tyś.) oraz 

o wystąpieniu pięciu ognisk grypy ptaków na terenie powiatu nowomiejskiego.  Pan Wójt 

zaprosił mieszkańców na uroczyste otwarcie Hali Targowej „Mój Rynek” w Bratianie. 

Wójt przypomniał o trwającej kwalifikacji wojskowej rocznik 2004. Zwrócił się do 

mieszkańców o zgłaszanie miejsca pobytu osób podlegających kwalifikacji a przebywających 

poza miejscem zameldowania. 



Następnie wójt omówił inwestycje planowane/realizowane w Bratianie.tj. budowa budynku 

remizy OSP ze świetlicą wiejską, 

Przebudowa dróg wraz z mostami na rzece Wel, 

Budowa drogi Bratian –Mszanowo wraz ze ścieżką pieszo-rowerową  

- od skrzyżowania do Mszanowa przy Urzędzie Gminy a w dalszym planie do ulicy 

Piastowskiej oświetlenie LED.  

Realizacja fragmentów ul. Piaskowej w Bratianie, 

Kontynuacja ul. Cichej w Bratianie, 

Planowany zakup działki o PKP z przeznaczeniem na parking dla klientów hali targowej, 

Planowane przejęcie fragmentu drogi nr 15 dla Gminy, 

 

1) Mieszkańcy poprosili o budowę chodnika przy hurtowni budowlanej  

Wójt odpowiedział, ze w chwili gdy droga będzie własnością gminy to będziemy mieli 

możliwość i większy wpływ na tę drogę, 

2) Mieszkańcy skarżą się, że po usunięciu fotoradaru kierowcy zbyt szybko jeżdżą tym 

odcinkiem drogi, proponując usytuowanie progu zwalniającego. 

Wójt odpowiedział, ze takie zdarzenia trzeba zgłaszać na krajowej mapie zagrożeń gdyż 

ustawienie progów zwalniających nie przyniesie pożądanego efektu. 

3) Prośba rodziców dzieci uczęszczających do szkoły o przywrócenie kuchni dla szkoły 

połączone ze skargami na niesmaczne, powtarzające się i w małych porcjach obiady 

gotowane przez firmę zewnętrzną (OBIADEK). 

Wójt odpowiedział, iż obowiązuje umowa i przywrócenie kuchni dla szkoły nie jest sprawa 

prostą. Uznał, iż należy zweryfikować informacje uzyskane od mieszkańców (rodziców) i 

podjąć działania naprawcze w uzasadnionych przypadkach. 

4)  Mieszkańcy pytali czy prawdą jest, że będzie SKLEP BIEDRONKA w Bratianie. 

Wójt poinformował, że przedstawiciele BIEDRONKI rozpatrują dwie lokalizacje na terenie 

Bratiana w tym działkę gminną za sklepem DINO. 

5) Prośba o internet światłowodowy. 

Wójt odpowiedział, że inwestorem jest firma NEXSERA realizująca rządowy projekt, który 

wskazywał konkretne adresy do podłączenia. Poinformował również o planowanym II 

etapie, który daje szansę na przyłączenie kolejnych nieruchomości. 

6) Czy planowany jest oddział żłobka w Bratianie. 

Wójt odpowiedział, że nie jest planowany, 

7) Dlaczego nie ma nadajników sieci komórkowych. 

Wójt odpowiedział, że są zgody na dwa nadajniki tj. w Bratianie, lecz nie wiemy kiedy 

nastąpi realizacja gdyż to nie jest inwestycja Gminy, 

8) Prośba mieszkanki o choćby jedną lampę na łączniku między ul. Krętą i Kościelną 

Wójt wyjaśnił, iż znajduje się tam działka prywatna na której gmina nie może 

inwestować bez zgody właściciel, z którym podejmowano rozmowy lecz nie doszło do 

porozumienia. Poinformował, że kolejny raz podejmie rozmowy z właścicielem działki, 

9) Prośba mieszkańca o uświadomienie mieszkańców Bratiana o tym, że jeżeli chcą aby w 

Bratianie wybudowano sieć gazu ziemnego to muszą składać wnioski do Polskiej Spółki 

Gazowej.  

Wójt odpowiedział, że podejmie działania, które mogłyby wesprzeć prośbę 

Mieszkańców.  

 

 



10) Mieszkańcy poinformowali o złym stanie dróg Podgórnej i Zatorze. 

Wójt poinformował, iż na bieżąco odbywają się naprawy, remonty i równanie dróg. A 

niestety po okresie zimy drogi gruntowe wymagają naprawy i równania.  

 

 

Ad 5  

Radny zakończył zebranie i podziękował za przybycie.  

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

 

Protokołowała       Prowadzący zebranie 

Alina Ławicka       Krzysztof Dembiński    


